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Referat Studienævn for tysk/spansk 
Deltagere 
Moritz Schramm (formand), Claudio Cifuentes-Aldunate (forlod mødet under punkt 9), Alexandra 
Holsting, Uwe Kjær Nissen, Kim Victoria Hersom, Camilla Lykke Foss, faglig vejleder Nina Haugaard 
Lund (deltog ikke under punkt 4), studienævnssekretær Lene Engelstoft og studienævnssekretær Dorte 
Cohrt Nebel (referent) 
 
Afbud 
Maida Peskovic, Natasha Sterup, studiesekretær Charlotte Astrup Granly, studiesekretær Mette Ranmar, 
faglig vejleder Mathilde Cadovius Rasmussen, Anna Kathrine Aarup (orlov) 
 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Godkendelse af referat 
Det offentlige referat er godkendt skriftligt. 
 
3. Meddelelser 
a) Studienævnsformand  
 
Studienævnsformanden informerede kort om seneste nyt i forbindelse med oprettelsen af Det nationale 
sprogcenter i Aarhus. Der er nogle forskellige processer, som der skal ses på i forbindelse med 
kortlægningen af overgangen fra gymnasierne til universiteterne. Der er midler, som kan søges og det 
kunne være en idé her at få de studerende på banen.  
 
På mødet i juni vil studienævnets, studienævnsformandens og studieledernes roller være et selvstændigt 
punkt. 
 
Studienævnsformanden kunne fortælle, at faggruppen for tysk mødes den 31. maj for at drøfte 
uddannelsens faglige profil. En eventuel revision af uddannelsen skal efterfølgende drøfte i og besluttes 
af Studienævnet.  
 
Studienævnsformanden informerede om, at fakultetet har godkendt alle studieordninger.  
 
Fakultetet har meddelt, at blanketterne til bachelorprojektkontrakter nu er digitaliseret – helt parallelt 
med specialekontrakterne. Lene vil høre Fakultetet om, hvad der reelt sker, hvis en projektbeskrivelse 
afvises, da kontrakten iflg. skemaet returneres til den studerende for nyt valg af vejleder.  
 
Studienævnets godkendelse af ændring af fagbeskrivelse i faget skriftlig kommunikation 1 bliver først 
implementeret i studieordningen for 2019/2020 på grund af den sene fremsendelse. Der bør tages 
stilling til timetallet til efteråret.  
 
På studienævns mødet i juni skal det diskuteres om semesterplaner skal godkendes i studienævnet i 
lighed med skema og eksamensplaner.  
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b) De studerende 
Intet at bemærke. 

 
c) Andre  
Lene Engelstoft informerede om at både vejlederblanketterne og praktikstedsblanketterne ifm.  
Projektorienterede forløb er tilbage i den oprindelige form. Det må dog forventes, at disse bliver 
lagt i blanketforløb igen. Det bør på næste møde diskuteres hvilke model for det projektorienterede 
forløb studierne vælger på kandidatuddannelsen. 
 
Claudio Cifuentes-Aldunate ønskede rus-tur som punkt på næste studienævnsmøde.  
 
Punktet vedr. godkendelse af semesterplaner fra sidste møde er på nuværende tidspunkt ikke relevant og 
er derfor ikke sat på dagsordenen.  
 
4.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. lukket punkt (fortroligt referat). 
 
5.  Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling. 
 
6.  Sager til behandling studieordninger  
a) Studienævnet godkendte de fremsatte forslag om reduktion af sidetal ved gruppeeksaminer på 

bacheloruddannelserne. Studienævnet drøftede herefter, om der er behov for en lignende 
reduktion på kandidatuddannelserne. Uwe vil udarbejde et forslag, som skal drøftes på næste 
møde. Dette første til en generel diskussion om hvilken faktor, der skal benyttes, når flere 
studerende skal skrive opgaver sammen. Alexandra rejste spørgsmålet om eller hvordan 
studerende kan skrive en opgave sammen, hvis der er angivet ét sidetal, hvis forprøven er 
bestået ved aktiv undervisningsdeltagelse og et andet sidetal, hvis forprøven ikke er bestået ved 
aktiv undervisningsdeltagelse. Lene undersøger ved fakultetet, om det er muligt at lade 
ændringerne træde i kraft allerede fra E18.  

 
b) Det blev besluttet at vente med forslag til ændringer af samdriftsfag. Fakultetet indkalder 

forslag til ændringer af samdriftsfag én gang årligt. Ændringer til kernefaglige profilfag kan 
behandles samtidigt.  

7.  Sager til behandling kvalitetspolitikken  
a) Anne-Sofie West er ansat som faglig tutor for BA og Maria Otzen for KA. Der blev drøftet 

forskellige muligheder i forbindelse med introduktion og rustur og det blev besluttet, at Moritz 
sammen med Anne udarbejder et program, som præsenteres på mødet i juni.  

 
b) Spansk havde ingen ønsker om ændringer til kandidatoptaget. Tysk havde ingen ønsker om 

ændringer til kandidatoptaget.  

 
8.  Andre sager til behandling  
a) Der er ikke indkommet forslag til Undervisningsprisen i år. 

  
b) Det var ikke på det foreliggende grundlag muligt at sammenligne budgettet med instituttets 

opgørelser over forbruget af annuum. Fordelingen mellem tysk og spansk er fortsat uklar. De 
studerende ønsker ikke at forny abonnementet på Wochenschau og Moritz undersøger i 
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undervisergruppen (tysk), om der er et fortsat ønske om abonnement på Wochenschau og giver 
herefter Lene besked. Det blev besluttet, at tage punktet med på næste møde.  

c) Der var ingen ønsker om ændringer for uddannelser under spansk, ligesom der ikke var ønsker 
om ændringer for uddannelser under tysk.  

 

9.  Sager til behandling Undervisning  
a) Det blev besluttet, at studienævnet skal søge om midler til understøttelse af studiegrupper. Der 

er tidligere bevilget midler, så der har været ansat en studerende til at varetage understøttelsen 
af arbejdet med at få studiegrupperne til at fungere. Det er endvidere vigtigt at underviserne på 
1. årgang er opmærksomme på at ordningen findes. Det blev besluttet, at undersøge om det er 
muligt at bruge midler fra Akademisk skriftlighed til emneorienteret studieteknik. Moritz 
undersøger og fremsender hurtigst muligt ansøgningerne til fakultetet, der har forlænget 
ansøgningsfristen nogle dage.  

 
10. Eventuelt 
Julie Lassen opstiller som suppleant.  
Alexandra gjorde opmærksom på, at studerende kan søge midler ved DM til fx feltarbejde og 
studierejser, hvis de er medlem af DM. 
Moritz nævnte, at det kan forventes at der kommer tiltag om Digital Humanities på alle 
bacheloruddannelser. 
 

 
Mødet sluttede kl. 12. 
 
Moritz Schramm 
  Studienævnsformand     /                                                Dorte Cohrt Nebel 
                                                                                              Studienævnssekretær  
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